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Dělají-li mravenci obydlí své v červenci
a kupí je stále výš, přijde tuhá zima spíš.

Zastupitelstvo obce
19. zasedání zastupitelstva obce Střelice se

konalo 26.5.2005 v zasedacím sále Obecního domu
a zúčastnilo se ho 14 členů ZO. Zahájil je starosta
Mgr. Mareš v 19:00 hodin a v úvodu seznámil
přítomné s programem jednání. Zapisovatelkou byla
jmenována Ivana Pešková. Ověřovateli zápisu byli
zvoleni pan Ing. Jiří Chloupek a pan Patrik Smutný,
do návrhové komise pak pan Ing. Vojtěch Fučík a
pan Ing. Zdeněk Trnka.

Ing. Chloupek seznámil s kontrolou usnesení ze 17.
a 18. zasedání ZO, jeho zpráva byla vzata na vědomí.

Místostarosta přednesl zprávu o činnosti Rady
obce od 17. zasedání ZO do dnešního dne. Rada
zasedala 7x - 21.2., 7.3., 21.3., 4.4., 18.4., 2.5.
a 16.5.2005 na svém 56. až 62. zasedání.

Členové ZO jednali o těchto bodech programu:
Stavba tělocvičny v ZŠ - starosta, místostarosta

a pan Machát navštívili tělocvičny v Žabčicích,
v Nové Vsi, v Zastávce na gymnáziu, na učilišti
v Brně, Olomoucká ulice a halu v Brně-Bohunicích.
Následně jednali se zástupci TJ Sokol. Zástupci
TJ Sokol chtějí prodloužení tělocvičny nejméně
na 42 m a strop zvednutý asi o 2 m. Tím by se zvedla
cena asi o 1/5. Zastupitelstvo má rozhodnout,
zda se držet původního návrhu nebo návrhu se
zvýšeným stropem a posilovnou nebo chtít
prodlouženou tělocvičnu se zvýšeným stropem a
posilovnou. Tuto akci by ovšem nebylo možné
po zvážení všech okolností realizovat bez půjčky.
Po delší diskusi, v níž členové zastupitelstva
vyjádřili své názory na danou problematiku, nechal
starosta hlasovat. Byla schválena stavba
tělocvičny o rozměrech 35 x 22 m.

Spolupráce s Městskou policií Šlapanice - bylo
zjištěno, že v případě měření rychlosti v obci by
Šlapanice nepožadovaly žádné finanční náhrady.
Problém je ale v tom, že měření od MěP neuznává
krajský úřad. Bylo odhlasováno, že budeme dále
jednat s MěÚ Šlapanice o možnosti uzavřít smlouvu
s MěP Šlapanice o měření rychlosti v naší obci.

DPS - vícenáklady. O tomto se jednalo již
na 17. ZO, bylo doporučeno projednat v komisi
stavební, ta s vícenáklady ve výši 320.327,10 Kč
vč. DPH souhlasila a doporučuje zastupitelstvu,
aby je schválilo. V rozpočtu jsou prostředky
vyčleněny, byl chválen dodatek č. 2 ke smlouvě
o dílo, který vícenáklady zahrnuje.

Název nové ulice ve Vršovicích a v lokalitě
Jar. Svobody. Pro novou ulici ve Vršovicích se
občané v anketách přikláněli ke dvěma názvům -
- U Vodojemu a Svitáčkova. Při hlasování ZO
dostala více hlasů ulice Svitáčkova, nová ulice
ve Vršovicích se tedy bude jmenovat Svitáčkova.

Dále se jednalo o tom, jaký název bude mít
odbočka k domu Ing. Raždíka, která vznikla u ulice
Jar. Svobody. Rada obce doporučuje, aby se
jmenovala také Jar. Svobody, což ZO schválilo.

Manželé Klinčúchovi požádali o prodej části
pozemků p.č. 116 a 117 v ulici Pod Lipami o výměře
246 m2 za cenu 150,- Kč/m2. Bylo odsouhlaseno
pozemek prodat, ale o ceně se bude dále jednat.

V dalším bodě se jednalo o prodeji finského
domku, který je po úmrtí nájemkyně neobydlený.
Je ve špatném stavu, oprava si vyžádá značné
náklady. Rada a stavební komise navrhují prodat
zájemci, který nabídne nejvyšší cenu. Prodat by
se měl domek i s pozemkem p.č. 271, 272, což bylo
odsouhlaseno.

Odkup pozemku od pana Hroudného - rada
navrhuje odkoupit pozemek p.č. 6 o výměře
157 m2 na ulici Kozí strana, aby bylo možné provést
celkové úpravy uprostřed obce od Kozí strany
před hasičskou zbrojnici. Navrhovaná cena je
200,- Kč/m2, zastupitelstvo koupi schvaluje.

Odkup pozemků u byt. domu č.p. 661 na ulici
Ant. Smutného. Jsou zde tř i  pozemky,
které nejsou ve vlastnictví obce, a to p.č. 404/3
(85 m2), p.č. 404/4 (40 m2) a 404/5 (26 m2). Majiteli
jsou manželé Holešovští, pan Vašulín a paní
Ferdusová. Odkup je motivován tím, aby se
na kanalizaci mohl připojit pan Havlíček z č.p. 731.
Obec by v budoucnu tyto pozemky mohla prodat
společenství vlastníků byt. domu. Navrhovaná
cena je 200,- Kč/m2, majitelé nižší cenu nechtějí
akceptovat. Odkup byl schválen.

V souvislosti s prodloužením vodovodního řadu
v ulici Za Humny je třeba uzavřít smlouvu na projekt
a pověřit starostu a místostarostu jejím podpisem,
což ZO odhlasovalo. Cena činí 29.155,- Kč vč. DPH.

Převedení pozemku ČR v ulici Vršovická
z Pozemkového fondu na obec. Jedná se
o pozemek p.č. 564 o výměře 915 m2, ZO schválilo,
že chceme pozemek převést zpět na obec.

Úprava vyhlášky č. 3/2004 - Krajský úřad nás
upozornil na drobné nedostatky v naší vyhlášce.
Vyhláška byla proto upravena a změny byly
schváleny zastupitelstvem.

Odkup pozemků od Pozemkového fondu ČR -
- na 17. ZO bylo schváleno, že požádáme
o bezúplatný převod některých pozemků. Ukázalo
se však, že fond nemůže pozemky převést,
ale musí je prodat za úřední odhad. RO navrhuje
odkoupit následující pozemky: p.č. 861/2, 861/3

(oba u restaurace u nádraží), 409/13 (ve
Žlebech), PK 1014/2 (vedle koupaliště) a PK 2272/
4 (chodník v ulici Ant. Smutného u Bartoňkových).
O převod pozemků KN 2011 a PK 3144 nebudeme
žádat. Bylo odhlasováno, že pozemky za úřední
cenu odkoupíme.

Před stavbou byt. domu byla uzavřena smlouva
o smlouvě budoucí s rodinou Bartoňkových
na odkup pozemku p.č. KN 400/41 o výměře 48
m2 za 12.000,- Kč. Pozemek nebylo možno
odkoupit kvůli nevyřešenému dědictví, což již
pominulo. Nyní je nutné koupi schválit a členové
ZO tak učinili.

Nabídka na projekt vodovodu v ulici Nebovidská
a V Uličce - v souvislosti s žádostí o dotaci
na vybudování vodovodu v ulici Nebovidská,
V Uličce a Ve Dvoře je třeba zajistit projekt. Firma
Prodistav nabízí projekt za cenu 41.650,- Kč
vč. DPH. Cena je nižší, protože firma využila
podklady, které získala dříve při projektování sítí
v obci. ZO smlouvu schválilo.

Pan Ing. Raždík, který má novostavbu domu
na ulici Jar. Svobody, nabízí obci půjčku
na vybudování kanalizace ve výši 825.000,- Kč
s 5% úrokem za rok se splatností do jednoho roku
od podpisu smlouvy. Protože momentálně nemáme
finanční prostředky na vybudování kanalizace
v této lokalitě, RO doporučuje přijetí půjčky
schválit. ZO souhlasilo.

Další bod se týkal prodeje učitelských bytovek.
Byl zajištěn znalecký posudek - tržní odhad, podle
kterého činí cena domu včetně pozemků
1.230.316,- Kč. Podle původního znaleckého
odhadu - ceny zjištěné, byla cena 367.800,- Kč.
Komise, která se z pověření zastupitelstva
problémem zabývala, navrhuje prodat byty
za průměr ceny zjištěné + tržního odhadu, což je
799.058,- Kč. Hlasovalo se o prodeji 3/4 bytového
domu č.p. 584 v ulici Komenského vč. podílu
na pozemku za cenu 599.295,- Kč nájemcům bytů
tak, že každá ze 3/4 bytového domu je prodávána
vždy oprávněným stávajícím nájemcům,
jimž svědčí právo nájmu bytu, přičemž id. 1/4
tohoto bytového domu zůstává v majetku obce.
Členové zastupitelstva s tímto souhlasili.

Starosta informoval, že město Nozay ve Francii
nás pozvalo na návštěvu ve dnech 17. - 19.
června 2005. RO se domnívá, že by měli jet členové
zastupitelstva. Ve Francii by se měla dojednat
případná spolupráce škol. Zatím bylo dohodnuto
a schváleno, že počet členů delegace bude 3 - 4
osoby a RO ji sestaví jmenovitě dle situace a
možností zastupitelů.

Na stavbu kanalizace v ulici Jar. Svobody bylo
vypsáno výběrové řízení. Ze čtyř účastníků byla
vybrána firma VESP jako cenově nejvýhodnější,
její nabídka činí 822.154,- Kč s DPH, zaplatí se
z půjčky od Ing. Raždíka. Máme návrh smlouvy,
který je třeba schválit. O stavbě se již hovořilo
v minulých zastupitelstvech a také v komisi
stavební. ZO souhlasilo.
Členům zastupitelstva byl předložen výhled

výdajů obce na roky 2006 - 2008. Zastupitelstvo
ho vzalo bez připomínek na vědomí.
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Smlouva na opravu komunikace u DPS.

V souvislosti s vícepracemi v DPS se již v 17. ZO
jednalo o ceně úpravy komunikace před DPS.
Bylo doporučeno získat konkurenční nabídku,
což se stalo. Nejvýhodnější byla nabídka Silničních
staveb, a.s. na cenu 398.191,- Kč (levnější asi
o 50 tis. Kč). Tato byla odsouhlasena v komisi
stavební. ZO smlouvu o dílo schválilo.

Pan Malčic na naši žádost nabídl k odprodeji
pozemek p.č. KN 2903/41 o výměře 5 m2 v ulici
Jar. Svobody který potřebujeme na vybudování
komunikace. Navrhovaná cena je 150,- Kč m2,
ZO s tímto souhlasilo.

Zastupitelé byli seznámeni a schváli l i
rozpočtové opatření č. II/05. Po úpravách činí
příjmy i výdaje 25.493.200,- Kč.

Společenství vlastníků bytového domu č.p. 641
v ul. Ant. Smutného má zájem odkoupit pozemek
p.č. KN 384 pod tímto domem. Navrhovaná cena je
200,- Kč m2, výměra 378 m2, odkup byl odhlasován.

Paní Trillová požádala o odprodej pozemku
p.č. KN 6872/3 o výměře 69 m2. Jedná se
o bývalou cestu, RO a komise stavební doporučuje
odprodej za cenu 150,- Kč/m2. Byl schválen prodej
pozemku s tím, že o ceně se bude dále jednat.
Č lenům zastupitelstva byly předloženy

Směrnice č. 1/2005 o seznamu účetních knih,
číselných řad, zkratek a jejich vedení, Směrnice
č. 2/2005 o systému zpracování účetnictví,
Směrnice č. 3/2005 o účtování zásob a Směrnice
č. 4/2005 o vnitřním kontrolním systému,
které následně schválili.

V různém se řešilo výše nájemného v DPS.
Starosta informoval, že při propočtu nájemného,
kam byly započteny všechny nákladové položky,
vyšel nájem 118,- Kč/m2/měsíc. To se jeví jako příliš
vysoké, v jiných DPS je nájem 87,- Kč/m2. RO
proto navrhuje, aby zastupitelstvo schválilo výši
nájmu 78,- Kč/m2/měsíc, což jsou 2/3 maximálního
nájmu. Ing. Pavlíková navrhla 80,- Kč/m2 s tím,
že po roce může být provedena změna podle
skutečných nákladů, což bylo schváleno.

V diskusi občanů měl pan Palát připomínku
k dřevěným podlážkám, které překážejí v ulici
Za Humny. Starosta slíbil věc prověřit.

Návrh usnesení 19. zasedání Zastupitelstva obce
přečetl pan Ing. Trnka, zastupitelstvo ho schválilo.

Starosta obce ukončil zasedání ve 22:20 hodin.

Zapsala: Ivana Pešková

Rada obce
Rada obce (dále jen RO) zasedala dvakrát,

a sice na 63. a 64. zasedání. Projednávala a řešila
následující záležitosti:
• RO doporučila a schválila obsah červencového

Střelického zpravodaje.
• RO se zúčastnila kolaudace DPS, která byla

zahájena, v současné době se řeší splnění
některých podmínek pro vydání kolaud. rozhodnutí.

• RO schválila smlouvu na servisní práce
a pravidelné kontroly na výtah v DPS.

• RO dále zajistila ostrahu objektu DPS do doby
než bude obsazen nájemníky.

• Byla přítomna dohlídky naší ČOV pracovníkem
Státního fondu životního prostředí a
prostřednictvím stavebního dozoru (firma
AP-Investing) byla podána žádost o závěrečné
vyhodnocení stavby. Referent SFŽP vyjádřil
uspokojení nad stavem provozu naší čistírny.

• Zúčastnila se předání staveniště pro odlehčovací
komoru na hlavní kanalizaci naproti obchodního
domu SATOV, kde je investorem Svazek
vodovodů a kanalizací Ivančice.

• Dále byla rovněž přítomna předání staveniště
na odbočce ul. Jar. Svobody pro stavbu části
splaškové kanalizace.

• RO po konzultaci s odborníkem
ze zastupitelstva podala na České dráhy, a.s.
důraznou žádost na úpravu nástupiště
na nádraží Střelice podpořenou cca 250 podpisy
střelických občanů.

• RO zařídila, že Zemědělská vodohospodářská
správa (ZVHS) Brno-venkov spolu s Odborem
životního prostředí MěÚ Šlapanice vydala
povolení kácení označeného porostu na dolním
toku Střelického potoka, takže je možné začít
zde s pracemi.

• RO uzavřela smlouvu na provozování
nápojového automatu ve zdravotním středisku.

• RO obdrže la od s tavebního ú řadu
kolaudační rozhodnutí pro fy AXIDA s.r.o.
pro komunikac i  a  inženýrské s í tě
na Svitáčkově ulici. Byly zde odstraněny
na nák lady subdodavate le  některé
kolaudační závady na osvětlení a kanalizaci.
Nyní RO spolu s výše jmenovanou firmou
pracuje na darovací smlouvě pro převod
kolaudovaných objektů do majetku obce.

• RO bude postupně inventarizovat a předávat
vlastní vodovody a kanalizace do hospodaření
Svazku vodovodů a kanalizací Ivančice
za spolupráce provozovatele VAS, a.s.

• RO schválila několik žádostí o prominutí poplatku
za svoz komunálního odpadu u žadatelů,
kteří dodali příslušnou obecní vyhláškou
předepsané doklady.

• RO vzala na vědomí vydaná rozhodnutí
stavebního úřadu.

• RO schválila žádosti na provozování hracích
automatů v restauraci Sokolovna a v restauraci
U nádraží.

• Zúčastnila několika řízení Stavebního úřadu
ve Střelicích (kolaudace, zahájení povolování
staveb, územní rozhodnutí).

• RO byla vyzvána provozovatelem našich
vodovodů firmou VAS, a.s., aby naše
občany  vyzvala k maximálnímu šetření
pitnou vodou odebíranou z veřejného
vodovodu. Nelze z veřejného vodovodu
zalévat zahrádky a napouštět bazény.
VAS děkuje všem občanům za pochopení a
ujišťuje, že jde o preventivní opatření a
nejedná se o kalamitní situaci. Zatím se daří
průběžně doplňovat pitnou vodu v hlavním
vodojemu nad obcí u areálu bývalých vojáků.
Stejné opatření bylo vyhlášeno i v sousedních
obcích Troubsku a Popůvkách.

• Za RO a naši obec navštívila tříčlenná delegace
na pozvání družební město Nozay ve Francii
u Paříže, aby se pokračovalo v rozvíjení
započatého partnerství.

• RO schválila podepsání smlouvy o péči
o pozemky v rámci protierozních úprav
s Mysliveckým sdružením Výrovka.

• Projednala několik záměrů na výstavbu
rodinných domů na Svitáčkově ulici a předala
je k posouzení stavební komisi.

• Projednala odpověď Správy železniční dopravní
cesty ohledně převedení pozemku
pod chodníkem k ÚSP. Bude žádat Správu
o informaci o ceně pozemku.

• Pověřila starostu, aby se zúčastnil valné hromady
Svazku vodovodů a kanalizací Ivančice.

• Vzala na vědomí zápornou odpověď České
pošty na žádost o zřízení bankomatu na naší
poště (jednalo se o naši opakovanou žádost).

Luděk Sklenář, místostarosta

Družební společenství obcí...
... NOZAY, ASSAGO a STŘELICE.
Ve dnech 16. - 19. června letošního roku se

zúčastnila střelická delegace ve složení Miroslav
Göth, Jiří Lomič a Helena Fialová v pořadí již třetí
schůzky družebního společenství obcí v rámci
Evropské unie. Tentokrát se zástupci Itálie, Francie
a České republiky sešli ve francouzském městečku
Nozay. Ústředním tématem byla oblast školství.

Během těchto čtyř dnů jsme navštívili postupně
všechny typy škol ve zdejším městečku, kde jsme
měli možnost dostatečně dlouho diskutovat a
porovnávat systém francouzského a českého
školství. Mezi zajímavosti patří i poznatky o skladbě
zdejších škol, které zahrnují i jeselská zařízení a
středisko volného času mládeže. Děti mají
vyučování čtyři dny v týdnu od rána do 11:30 a
potom od 13:30 do 16:30 hodin, ve středu mají volno
a jedenkrát za dva týdny mají školu v sobotu.
Vzhledem k tomu, že pracovní doba ve Francii je
35 hodin týdně, mohou matky s nimi být ve středu
doma, nebo děti mohou pobývat ve středisku
volného času až do 19:30 hodin, taktéž v jeslích.
Žáci, ač mají dlouho školu, mají ještě domácí úkoly.
Zařízení pro batolata přijímá děti od tří měsíců a
taktéž je otevřeno do 20 hodin. Výuka v základních
školách a jejich vybavení jsou velmi podobné
našemu systému.

Při návštěvách v těchto zařízeních jsme měli
možnost předat dopisy střelických žáků dětem
francouzským, které jsou velmi vstřícné, a rády by
se kontaktovaly s nimi v anglickém jazyce. Taktéž
učitelé měli zájem o navázání vztahů se svými
českými kolegy.

Součástí programu byla i návštěva základní
umělecké školy s baletním oddělením, kulturního
centra, které díky variabilnosti vybavení slouží jako
multifunkčí centrum obce. Za zmínku stojí
i návštěva rozlehlé sportovní haly zahrnující tři
samostatná oddělení.

Oznámení OÚ
Oznamujeme občanům, že se ruší kontejnery

na hadry, protože většina občanů hadry netřídí a
dává je do popelnic. Místo těchto kontejnerů budou
přidány tři kontejnery na plasty. Hadry je možno
dávat v pytlích do velkoobjemového odpadu - svoz
je uskutečňován dvakrát ročně.

Vážení spoluobčané!
Členové kulturně-školské komise připomínají

občanům, že se v naší obci př ipravuje
dožínková veselice, která se uskuteční v neděli
28.8.2005. Budou vítání všichni současní
i dřívější střeličtí občané. Těšíme se, že všichni
provětrají svoje pracovní a sváteční kroje,
které doma pečlivě uchovávají, a na krojované
děti všech věkových kategorií. Program se bude
sestávat z průvodu, tanečních vystoupení a
volné zábavy s občerstvením. Již nyní
děkujeme všem, kteří se podílejí na nacvičování
programu.  Dožínková s lavnost  bude
ve znamení konce prázdnin a dovolených.

Poděkování
Děti z mateřské školy děkují panu Vojtěchu Liškovi

za sponzorský dar v podobě nového písku
do pískoviště. Obětaví rodiče se postarali o jeho
výměnu. Všem upřímně děkujeme.

Z. Hloušková
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Mezi jednotlivými jednáními jsme měli možnost navštívit i historické

objekty v okolí.
Jednání probíhala s představiteli škol, obce a dětskou obecní radou,

jež se sestává z patnácti dětí ve věku od desíti do patnácti roků. Dětská
rada je volena dětmi v obci na dobu dvou let a předkládá zástupcům obce
svoje návrhy a požadavky týkající se obecního života.

Všechna tripartitní jednání proběhla ve vzácné shodě. Cílem všech
zúčastněných stran je orientace na mládež formou výměnných pobytů
s poznáváním regionů a využitím znalostí anglického jazyka. Italská delegace
pozvala zúčastněné strany k návštěvě Assaga v roce 2006. Starosta
Nozay prohlásil, že je již na snadě ratifikovat tripartitní smlouvu v rámci
Evropské unie.

Helena Fialová

Budoucí školáci

Horní řada zleva: Vojtěch Liška, Jakub Chmel, Barbora Smutná, Tomáš Maňák, Barbora Chmelová, Eliška Benešová, Jakub Bartošek, Anežka Vašulínová,
Ondřej Januš, Dominik Lazišťan. Dolní řada zleva: Alois Liška, Lukáš Dočekal, Patrik Litschmann, Daniel Novák, Zuzana Doležalová, Tereza Bartáková,
Denisa Kučerová, Lenka Kroutilová, Jan Švestka, Jakub Vašulín, Martin Křemeček. Na fotce nejsou: Kristýna Dostálová, Ema Edenová.
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 Úprava rozpočtu č.2/2005
Zastupitelstvo obce na svém 19. zasedání dne 26.5.2005 schválilo úpravu rozpočtu č.II/05 pro rok 2005.
Příjmy - snížení o 64,0 tis. Kč
Dotaci v rámci souhrnného dotačního vztahu z JmK -
 - změna stavebního úřadu pro obec Moravany -77,2 tis. Kč
Dotace z JmK - soc. dávky - příspěvek na individuální dopravu 6,0 tis. Kč
Výtěžek z výherních hracích přístrojů 6,6 tis. Kč
Pronájem pozemku JmK - zastávky IDS 0,1 tis. Kč
Náklady řízení - stavební úřad 0,5 tis. Kč
Financování- zvýšení o 830,0 tis. Kč
Financování - půjčka MIK Bohemia 250,0 tis. Kč
Financování - vlastní zdroje 580,0 tis. Kč
Výdaje - zvýšení o 766,0 tis. Kč
Výdaje na vodovod Za humny 250,0 tis. Kč
Doplatek kanalizace a ČOV 763,0 tis. Kč
Veřejná zeleň - materiál 1,2 tis. Kč
Tělocvična ZŠ - architektonická studie 23,0 tis. Kč
Snížení výdajů u DPS - dle plánu -271,2 tis. Kč
Po těchto úpravách činí rozpočet pro rok 2005:
Na straně příjmů 25 493,2 tis. Kč
Na straně výdajů 25 493,2 tis. Kč

Miroslava Haasová

Poselství...
Máme tady červenec a dětem nastal čas

milovaných prázdnin. Řadu dětí koncem školního roku
zcela ovládla vidina nadcházejícího volna, jiné se
ve škole snažily zachránit, co se dá. Některé si našly
i čas na zamyšlení. Posuďte, vážení čtenáři, jak vidí
sami sebe a co chtějí sdělit světu žáci 9. tříd.

Poselství IX.A
Co jsme,

co můžeme dokázat...
Svět táhne krajinou

a malá rostlinka se v něm snaží vyrůst,
je jako my.

Jsme hvězda na obloze,
hledající místo v srdci lidí.
Jsme trpaslíci v říši obrů,

drobní motýli,
které nikdo nevidí.

Velké oko bloudí po všech tvorech
a naše křídla uvadají, když zmizí v dálce.

Jsme nepatrní i opatrní.
Naše cesta je trnitá,

chvíli padáme s vodopády do hlubin,
chvíli se vznášíme na křídlech Pegasa.

Jsme kapka letního deště v trávě,
jsme lehká pěna na kávě,

jsme černá kaňka na bílém listě papíru,
jsme stavební kámen světa,

bez kterého by se celý zhroutil.
Doufáme ve spásu světa,

doufáme, že ho změní naše věta,
doufáme v život dlouhý

a ve splněné touhy.
Milujeme nové světy, oceány,

ale nechceme, abychom vypadli z lodi,
která nás po nich veze.

Naše touhy a přání jsou nestálé,
ale jedno se nikdy nezmění:

milujeme pravdu a nenávidíme lež.
Milujeme lidi i s jejich chybami.

Naše činy jsou jako kyselý déšť,
který napadne po nás příchozí.
Věříme v cíle za obzorem i v to,

jak k nim dojdeme.
Vidím před sebou dveře,

jež se otevírají.
Smím nahlédnout,

než vejdu.
Mám vše, co k životu je potřeba,

je to však málo.
Mám, co každý z lidí,

mám i to, co nikdo jiný.
Máme krásné sny v hlavách

a melodie v uších.
Snad se nám časem nevytratí.

Letíme k obloze na voze ze snů,
letíme vstříc konci života,

jenž je v nedohlednu.
Může však nastat právě teď.

Než jednou skončí naše cesta
a my spočineme v cíli,

zanechejme vzkaz,
ať ví, že jsme tu byli.

Z duše IX.B
My, osud světa, to těžko.

My, osud okolí, dost možná.
Není nad tím lehko.

Budoucnost není jasná.
Jsme bázliví básníci skládající verše.

Jsme ti, co říkají - pokud můžeš, ber vše!
Jsme životy plné světla.

Jsme světla plná temna.
Jsme výplod fantazie.

Jsme nekonečné vlnky vět.
Jsme sny, které plynou.

Jsme plní vzpomínek.
Nejsme květiny.
Nejsme prach.

Nejsme vítr v rozkvetlých korunách.
Nejsme Slunce, co nás paprsky objímá.

Nejsme letící čas ani všemohoucí bohové.
Je tu něco z každého z nás, nezdá se Vám to

bláhové?
Jsme tsunami valící se k pevnině.

Jsme mrtvá i živá voda.
Mám lásku v hlavě jedině.

Mám na jazyku slovo coca-cola.
Mám ráda Slunce.
Mám ráda Měsíc.

Jenže já tebe.
Mám ráda nejvíc.

Mám v hlavě seno i slámu.
Mám rád tátu i mámu.

Věřím v lásku.
Věřím v Tebe.
Věřím v Boha.
Věřím v nebe.
Věřím v nic.

Doufám ve vše.
Věřím v život.

A do rakve se mi nechce.
Myslím, že všechno záleží na smíchu.

Myslím, že vím, proč se medvěd válí v kožichu.
Myslíme, že jsme všechno, ale přitom nejsme nic.
Myslíme, že dokážeme všechno, ale přitom jsme

ještě nevkročili na Měsíc.
Myslím, že život je náhoda.

Jsme nezkrotná příroda.
Jsme vodopád moří.

Jsme kapka vody v něm.
Mám strach ze života i smrti.
Miluji přírodu i krajkový lem.

Miluji, když se mi hlava láskou zatočí.
Miluji, když se mi kluk dívá zblízka do očí.
Miluji, když se ke mně s úsměvem otočí.

Věnuji úsměv, vtip i pohlazení.
Doufám, že dobro dobrem se odmění.

Věnuji to Tobě a všem.
Věnuji to, i když jsi třeba vodou jen.

Turnaj o pohár starosty obce
V neděli 19.06.2005 sehráli žáci fotbalové

přípravky pod vedením Václava Drahonského
turnaj na místním fotbalovém hřišti. Ze čtyř
účastníků skončili na pěkném druhém místě.
Sezónu odehráli naši nejmenší hráči společně
s chlapci z Radostic. Ze střelických hráli Patrik
Machálek, Martin Drahonský, Jan Vrbka, Vojtěch
Dlapka, Ondřej Fukan, Lukáš Čeman a Tomáš
Peška. Foto Jiří Fukan.
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Rozloučení se střelickou školou
Rozloučení se střelickou školou nám opět

oznamují žáci devátých tříd za sklem výkladní skříně
obchodního domu SATOV. Fotografie Jiří Fukan.

FK Sokol Střelice - Mor. Slávia Brno
V sobotu  25.06.2005 odehráli fotbalisté

FK Sokola Střelice na domácím hřišti poslední
soutěžní utkání v sezóně 2004 - 2005, a to v 1.B
třídě, skupiny „B“ Jm KFS. Soupeřem jim byl čtvrtý
celek tabulky SK Moravská Slávia Brno, nad nímž
zvítězili 2:1 (1:1). Branky domácích stříleli Misák
a Vaculík. Tímto vítězstvím si upevnili postavení
v první polovině tabulky, což pro nováčka této
soutěže je jistě pěkný úspěch. Do nového
soutěžního ročníku, který začne mistrovským
zápasem 15.08.2005,  vstoupí náš oddíl s podporou
silného sponzora a se změnou v názvu klubu.
Střeličtí fotbalisté budou vystupovat pod názvem
FK Sokol JAPO Střelice. Foto Jiří Fukan.
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Milovník přírody pan Mrkvička
V jedné vesničce na pokraji Českomoravské

vysočiny žil s manželkou pan Mrkvička. Vlastnil starší
rodinný domek s velkou zahradou. Byl již důchodcem,
takže jeho zahrada se pro něho a jeho ženu stala
potěšením. Trávili na ní svůj volný čas. Zahrada byla
již dříve, než šel do důchodu, osázena okrasnými
stromy, keři, trvalkami a v letních měsících mnoha
různými letničkami.

Pan Mrkvička měl v zahradě několik zátiší, kde byly
lavičky, z nichž pozoroval ptáky a jiné živočichy,
kteří na jeho zahradě žili. Jednoho dne na jaře po ránu,
když vycházelo sluníčko, pan Mrkvička vyšel ven
na zápraží. Zrovna se protahoval, když na smrček,
který vysadil před několika lety, přilétl mladý kos a začal
vesele zpívat. Pan Mrkvička se na něj podíval a pousmál
se. Kos pana Mrkvičku chvíli po očku pozoroval.
Najednou dostal kuráž a slétl na zápraží a rovnou
k panu Mrkvičkovi. Nečekal, až se pan Mrkvička zeptá,
jaké má přání, a začal pomalu a nejistě hovořit. Nejprve
se představil: „Jsem Kos Jeníček a mám k vám velikou
prosbu. Chci se oženit, založit rodinu a nemám
kde bydlet. Moje nastávající je sice ze slušné rodiny,
ale je dost rozmazlená, a tak musím nejdříve zajistit
nějaké to bydlení. Teprve potom bude svatba. Pane
Mrkvičko, moc vás prosím, nenajde se na vaší zahradě
nějaké trochu slušné bydlení?“ Pan Mrkvička se ještě
jednou na mladého kosa podíval, rukou pohladil
plnovous a povídá: „Musím se nejprve poradit
s manželkou.“ „Jak se dozvím, zda souhlasí
nebo nesouhlasí?“ „Je to docela jednoduché, až budou
na kostele zvonit zvony poledne, můžeš zaletět
na besedu a já ti povím, jak to dopadlo.“ Kos odletěl a
pan Mrkvička zašel posnídat a zároveň se poradit
s manželkou. Ta nejdříve spustila bandurskou, jak mají
ženy ve zvyku, ale nakonec pravila: „Je to na tobě,
jak řekneš, tak bude.“ Přišlo poledne a pan Mrkvička
byl již na zápraží vyhřátém sluníčkem, seděl na lavici,
díval se, zda kos přiletí. Začalo zvonit poledne a kos
nepřilétl sám, ale se svou nastávající. Sedli si vedle sebe
a kos nejprve slušně představil svoji kosí slečnu Klárku
panu Mrkvičkovi a slušně se zeptal, jak se manželka
vyjádřila. Pan Mrkvička si několikráte pohladil plnovous
a povídá: „Moje žena nechala rozhodnutí na mně.
Můžete se usadit. Nejdříve se na domeček podíváme,
v jakém stavu přežil letošní zimu.“ Pan Mrkvička přivedl
kosa k vysoké zdi porostlé břečtanem a ukázal nahoru,
kde byl vidět malinký domeček. Měl dvě malinká okénka,
která směřoval na malý rybníček. Kos a kosice Klárka
zalétli k domečku. Poznali, že domeček je v dobrém
stavu. Kos Honzíček zaletěl k panu Mrkvičkovi.
„Domeček se nám velice líbí a můžeme si plácnout.“
„Hochu, hochu, nesmíš tak pospíchat, nejdříve
napíšeme smlouvu a potom se již můžete nastěhovat.“

Zašel do domu pro pergamen, řádné pero a napsal:
„Na základě dohody pronajímám rodinný domeček na zdi
u rybníčka v břečtanu na dobu neurčitou kosí rodince
zastoupené panem kosem Jeníkem za podmínek, že kos
bude hlídat zahradu a zajistí zeleninu a ovoce
proti škůdcům. Podepsáno kosem Jeníčkem nožkou
namočenou v inkoustu a panem Mrkvičkou.“ Kos Jeníček
a snoubenka Klárka samou radostí vzali smlouvu ukázat
svým rodičům, že již může být veselka. Zanedlouho
od podepsání smlouvy skutečně byla. Sešlost byla
veliká, jídla a pití byl dostatek. Novomanželé odletěli
na svatební cestu na jižní Moravu. Když se vrátili,
bylo nutné dát se do práce.

Kosí novomanželka musela uklidit byt, připravit
pro sebe a manžela řádnou postýlku a hlavně každý
den připravit snídani, oběd a večeři. Kosí jídelniček je
velice pestrý. Žížala v rosolu, žížaly na kmínu, žížalí
trhanec a tak podobně. Netrvalo dlouho a kosice
musela připravit dětský pokoj a postýlky pro nově
narozené kosí děti. Tatínek kos měl velkou starost

s hledáním potravy a plnění povinnosti dle sepsané
smlouvy a ve večerních hodinách všem zpívat
pro radost. Kosí rodiče se stále dohadovali, jak své děti
pokřtí. Nakonec přiletěla babička z jižní Moravy a
rozhodla, že kluci se budou jmenovat po tatínkovi
začátečním písmem a kosí slečny dostanou jméno se
začátečním písmenem po kosí mamince. První kluk,
který přišel na svět, byl pokřtěn Josef, druhý Jaroušek,
třetí Jaroslav. Kosí slečna se narodila jako poslední,
a tak byla pokřtěna Kačenka.

Kosí děti rostou velice rychle, než se kosí maminka
nadála, kluci začali zlobit. U stolu se stále hádali, jeden
druhého odstrkovali, takže se stalo, že kosí slečně bylo
stále ubližováno.

Když se kosí maminka zrovna nedívala, tak Kačence
z talířku kradli jídlo, stále byla odstrkována, proto byla
nejmenší a nejslabší. Než to maminka zpozorovala,
byla Kačenka na umření. Kosí tatínek se hrozně
rozhněval a klukům řádně nařezal. Od té doby bylo vše
v pořádku. Kosí tatínek se řídil heslem: „Škoda rány,
která padne vedle.“ Den ubíhal za dnem a všichni museli
začít chodit do kosí školy. Takový kos se musí naučit
létat, zpívat a hlavně rozeznat své úhlavní nepřátele.
Pan kosí učitel to nemá s kosí omladinou vůbec lehké.
Musí je nejprve naučit létat. Mnohdy se stává, jakmile
mladí kosi poznají, že umí již trochu létat, začnou panu
učiteli chodit za školu. Pan učitel je nucen psát spoustu
poznámek. Než se dostane k učení, již zvoní přestávka.
Kosí tatínkové moc dobře vědí, že učení je škola
moudrosti. Mnohdy jim nic jiného nezbývá, než použít
donucovací prostředek, jako je rákoska, a tak je
usměrňovat. Pan učitel vysvětluje mladým kosům
ve škole, že největším nepřítelem pro všechny ptáčky
je kočka domácí. Ti, kteří nedávají ve škole pozor,
mnohdy končí v kočičích drápech. Je to velice smutné,
ale je to tak.

Škola skončila a mladí kosi opustili svůj domov a
začali pracovat na vlastní pěst. Ti chytřejší v tom umějí
chodit, brzo se vypracují na kosí manažery a létají
od ničeho k ničemu. Ostatní pracují a pracují stále víc,
ale nestačí mnohdy pokrýt svoje potřeby. Kosí slečna
Kačenka zůstala doma u rodičů. Tatínek náhle
onemocněl, a tak mamince pomáhala. Vařila žížalí čaj.
Mnohdy musela zaletět pro bábu kořenářku,
která chodila tatínka léčit. Tatínka zvláštní kosí nemoc
stále trápí, je velice nervózní a s maminkou se stále
dohaduje. Zima se velice rychle blíží a tatínek se stále
nemůže uzdravit. Maminka lamentuje, že měl zůstat
doma a ne letět na smrk chraplavým hlasem zpívat.
Babka kořenářka neměla již žádné nápady, jak by mohla
tatínka uzdravit. Proto mamince poradila pana doktora
ze sousedství. Pepík přiletěl zrovna domů. Maminka mu
řekla: „Pepíčku, jsi tím manažerem a znáš určitě pana
doktora ze sousední zahrady, zaleť za ním, řekni,
že nechám prosit, zda bude mít chvíli času a přijde se
na tatínka podívat.“

Pan doktor přilétl a nejprve se ptal, zda mají několik
žížal na zaplacení. Maminka pana doktora ujistila,
že žížal je dostatek. Pan doktor tatínka prohlédl a začal
lamentovat. Ženská, prosím vás, kdo vašeho manžela
léčil, ještě několik dnů a manžel mohl přijít o hlas. Určitě
jste chodili za bábou kořenářkou, ta než někoho
uzdraví, tak se mnohdy stane, že ten nešťastník skončí
na márách. Předepsal kosí medicínu a maminka zaplatila
čtyři žížaly. Kosí slečna Kačenka zaletěla do lesa,
kde byla kosí lékárna. Některé léky mají kosi zdarma,
ale na některé musí přispívat. Lék, který pan doktor
předepsal, byl naštěstí celý hrazen, takže Kačenka byla
velice ráda. Doma již nezbývalo mnoho žížal. Maminka
nestačila zásoby doplňovat. Byl již hluboký podzim,
veliké sucho a žížaly se připravovaly na zimu, zalézaly
do děr. Tatínek začal užívat medicínu a za pár dní bylo
vidět, že nemoc začíná ustupovat. Když přišla zima,
kosí tatínek byl zdráv. Musel být na sebe opatrný,
nesměl prochladnout. Začátek zimy byl mírný, a tak kosí

rodinka měla veliké štěstí, že si stačila ještě doplnit
zásoby na zimu.

Uběhlo několik týdnů a zima převzala nad krajem
nadvládu. Pan Mrkvička seděl u okna a pozoroval,
jak venku fičí vítr a meluzína zpívá v komíně. Jednoho
dne zpozoroval, že již ptáčkům i kosům dochází
pravděpodobně potrava. Proto ráno ještě za tmy zašel
do dílny, kde vzal několik prkýnek a postavil budku
na krmení pro ptáčky. V obchodě koupil krmení.
Když se vrátil domů, umístil budku před okno a nasypal
krmení. První, kdo krmítko uviděl, byly sýkorky a vrabci.
Obezřetně se poohlédli a honem pro nějaké to zobání.
Tatínek kos přilétl domů a oznámil mamince a Kačence,
že mají vyhráno. Nemusejí již mít strach, že zemřou
hladem. Vyprávěl, že pan Mrkvička má u okna
postavenou budku a tam mohou všichni přiletět
a nazobat se krmení.

Zima byla stále v plné síle, i když byl již březen. Kosí
tatínek povídal Kačence, že takovou zimu nepamatuje.
Přesto měl takové tušení, že zima brzo skončí. U krmítka
se sešel s panem dlaskem tlustozobým a ten mu říkal,
že již přilétli skřivani. Jednoho dne kosí tatínek otevřel
okno, vykoukl ven a slyšel zvenku nějaké podivné
zvuky. Podíval se na střechu pana Mrkvičky a viděl,
že sluníčko rozpouští bílou peřinu paní zimy. Rychle se
umyl, posnídal a vylétl ven podívat se, jak to vypadá na
zahradě. Jakmile uviděl sluníčko, vylétl na vysoký smrk
na zahradě, sedl si na vršíček a začal zpívat tu
nejkrásnější písničku o příchodu jara.

Od toho dne sníh ubýval tak rychle, že na mnoha
místech musel pan Mrkvička vodu odvádět do
kanalizace, jinak by mu mohla vniknout do sklepa a ten
zatopit. Jaro přišlo velice rychle a život byl veselejší.
Za Kačenkou přiletěl kos z vedlejší zahrady a tak dlouho
naléhal, až Kačenka svolila ke svatbě. Museli si ale
nejdříve najít domeček.

Kos Karel se vrátil za několik dní celý smutný a říkal,
že v současné době je bytová krize a žádný domeček
nemůže najít. Tatínek zrovna donesl žížalu mamince
k obědu a slyšel nářek mladého kosa Karla. Řekl mu,
že se zeptá pana Mrkvičky, zda o nějakém příhodném
bydlení neví. Pan Mrkvička prořezával jabloň, která jediná
zůstala na jeho zahradě. Tatínek Kos přiletěl za panem
Mrkvičkou a zdvořile pozdravil. Pan Mrkvička měl
zrovna dobrou náladu, takže se s tatínkem kosem dal
do řeči. Povídali o všem možném i o současné politice.
Kos tatínek povídal, že to v současné době za mnoho
nestojí. Pan Mrkvička si hladil vousy a přitakával.
Nakonec se zeptal, proč tatínek kos přiletěl. „To víte,
máme doma poslední dítě, dceru Kačenku, našla si
kosího chlapce z vedlejší zahrady. Nemají kde bydlet.
Přiletěl jsem za vámi, zda o nějakém tom bydlení nevíte.“
Pan Mrkvička chvíli přemýšlel a povídá: „Určitě je to ten
machr, který chodil loni na jahody. Také stále zvedá hlavu
do vrchu a dělá ramena. Že se jedná o vaši dceru a již
se delší dobu známe, poradím vám. U nás na zahradě
je túje. Bydlela tam starší kosí babička a odešla k dětem,
domeček je opuštěný a velice starý, bude se muset
opravit. Na nějaký ten čas vám domeček pronajmu.
Nájemné vám v současné době počítat nebudu.
Za nějaký čas poznám, zda kluk má rozum a nebude
provádět žádné kosí kousky, tak napíšeme smlouvu.
Nebo se budou muset vystěhovat.“

Kosí tatínek poděkoval. Zaletěl domů a řekl, jak pořídil.
Kačenka a Karel slibovali, že budou opravdu dělat
dobrotu. Tatínek kos věděl, kde se domeček nachází.
Oba je k domečku doprovodil. Domeček opravdu nebyl
v dobrém stavu. Tatínek kos pravil, že jsou mladí a musí
se snažit a domeček opravit.

Všechno dobře dopadlo, poslední kosí mládě opustilo
domeček a založilo novou rodinu. Život pokračoval dál.
Kos černý, tak se náš kos jmenuje pravým jménem,
sídlí na našich zahradách a polích. Jeho zpěv nás
oblažuje po celý rok.

Jaromír Doubek
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Nové knihy v obecní knihovně

Beletrie pro dospělé
V. C. Andrews Zlomená křídla
E. Berg Nikdy se nezměň
J. Bettle Smrtící lobby
J. Cimický Diagnóza: Náhlá smrt
M. H. Clark Kam se poděly děti
P. Coelho Záhir
C. Cookson Ztracený anděl
J. Deveraux Stále...
J. Ch. Grangé Kamenný koncil

Naučná pro dospělé
E. Farfánová Barriosová        Peruánské obrázky
V. Kořínek Ministáty Evropy
B. Ludvík Zpět k pramenům
L. Špillarová Severní Amerika

Beletrie pro děti
T. Brezina Záhada starého mlýna
J. Wilson První slzy

Naučná pro děti
M. Coleman Olympijská horečka
M. Coleman Popletené počítače
P. Daniels Oceán
P. Daniels Země
M. F. Delano Poušť
M. F. Delano Nebe
W. Disney 11. a 12. příručka mladých svišťů

Vzpomínky X
(Antonín Švestka)
Toho dne dostali jsme příkaz zaujmouti pozice

o něco jižněji. Pakovalo se tedy horečně a všechno
se připravovalo k odjezdu. Nemohl jsem najít pana
nadpor. polní kamna přesto, že jsem je hledal v celé
baterii. Pak si nadpor. vzpomněl, že je dal
dělmistrovi, zbrojíři, aby mu na nich cosi spravil. Šli
jsme spolu k němu do palebného postavení pro ně.
Právě jsme byli po levé straně stáje na stráni,
když pár kroků od nás přesně nad stájí současně
explodovaly tři ruské šrapnely. Byl to pro mne křest
ohněm. V prvním okamžiku jsem nevěděl, co mám
dělat, a proto jsem koukal, co bude dělat pan
nadpor., no a ten se jen ohlédl, kam až zaletěly
kuličky ze šrapnelů. Ono se taky víc dělat nedalo,
protože na všechno ostatní by bylo pozdě.
Když jsme došli k dělům, bylo nám řečeno,
že dopoledne v 10 hodin dopadl ruský granát
před baterii mezi třetí a čtvrté dělo. Znali tedy
Rusové dobře naše postavení. Nadarmo nad námi
nekroužíval ruský aeroplán. Tak jako my pozorovali,
když jejich jezdili na koních až do nejpřednějších
linií, aniž bychom je při tom nějak ohrožovali, tak oni
si zase zjistili přesně naše pozice, nechávajíce nás
na pokoji. Večer bylo všechno připraveno
k odjezdu, když nás přijela vystřídat baterie druhá
našeho pluku. U této době byl můj bratranec Kazda
Antonín z čísla 11., s kterým jsme si to pověděli
až doma po válce. Tam jsme jeden o druhém neměli
ani tušení. Zaujali pozice na místě, kde jsme měli
dříve postavena děla my, a koně ustájili v naší stáji.
My odejeli a třetí den po našem odjezdu dostala stáj
několik plných zásahů granáty. 15 koní a 8 mužů
druhé baterie bylo zabito, také u obsluhy bylo
několik raněných. Odnesli to za nás. I důstojnická
kuchyně snad vzala za své.

Zajímavost pro bystření mysli
Máte-li chuť vyzkoušet si svůj důvtip, tak jsou zde

další zajímavé příklady.

Řešení příkladů z minulého čísla:
První příklad:
Označme si počet brigádníků jako x a počet řádků

řepy jako y. Pokusíme se sestavit ze zadání rovnice
pro tyto neznámé x a y. Z první podmínky plyne:

8x = y - 4
a z druhé vyplývá rovnice: 9(x - 1) = y - 6
Řešením této soustavy rovnic obdržíme výsledek

x = 7 a y = 60. Takže brigádníků je 7 a řádků řepy
k vyjednocení je 60.

Druhý příklad:
Zde je třeba znát vcelku dobře základní vlastnosti

trojúhelníka.

a) Tvrzení je pravdivé, např. platí pro všechny
rovnostranné trojúhelníky.

b) Tvrzení je pravdivé, např. platí pro všechny
pravoúhlé trojúhelníky.

c) Tvrzení je nepravdivé, takový trojúhelník
neexistuje, protože střed kružnice vepsané
libovolnému trojúhelníku musí ležet v jeho vnitřku,
neboť je to průsečík os jeho úhlů u vrcholů.

d) Tvrzení je pravdivé, např. platí pro všechny
rovnostranné trojúhelníky.

e) Tvrzení je pravdivé, např. platí pro všechny
rovnoramenné trojúhelníky s tupým úhlem u vrcholu,
tj. větším než 90 stupňů.

f) Tvrzení je pravdivé, např. platí pro všechny
rovnostranné trojúhelníky.

g) Tvrzení je nepravdivé, takový trojúhelník
neexistuje, protože těžiště libovolného trojúhelníka
musí ležet v jeho vnitřku, neboť je to průsečík jeho
těžnic; těžnice spojuje vrchol trojúhelníka se
středem protější strany tohoto vrcholu.

Něco z příkladů, které byly určeny
na matematickou olympiádu pro žáky
devátých tříd ZŠ:

1. Emil chodil běhat na fotbalové hřiště tvaru
obdélníku o obvodu 300 m. Někdy obíhal celé hřiště,
jindy jen jeho polovinu, když si cestu krátil
po středové čáře (spojnice středů protějších delších
stran hřiště). Emil zjistil, že oběhne dvanáctkrát celé
hřiště za stejný čas jako dvacetkrát polovinu hřiště.
Jaké jsou rozměry hřiště?

2. Na misce je 8 lískových ořechů, 12 vlašských
ořechů a 23 paraořechů. Jeden vlašský ořech stojí
stejně jako 7 lískových. Jeden paraořech a 6
lískových stojí dohromady tolik jako 5 vlašských
ořechů. Rozdělte oříšky na tři hromádky tak,
aby jejich cena byla stejná.

Přeji Vám pohodu a klid při řešení příkladů.

Luděk Sklenář

Jak dlouho jsme jeli, nevím, ani nic zvláštního se
na cestě nepřihodilo. Jen do jednoho kopce jsme
táhli děla pěti páry koní každé. Když jsme se blížili
zase blíž k frontě, potkali jsme husara na koni, který
před sebou hnal zajatého mladičkého Rusa.
Při zvědné službě se asi příliš přiblížil k rakouským
pozicím a byl zaskočen našimi. Byl tak mladičký,
snad ještě mladší než já. Mě bylo 19. Usmíval se a
díval se po nás tak bojácně, jako chycené ptáče.
Bylo mně ho líto. Husar ho hnal před sebou jako
dobytče, častuje ho nadávkami a ranami.

Zanedlouho stavěli jsme se do palebného
postavení. Děla postavena za mladý smrkový les.
Pracny, vozy, koně a ostatní o něco vpravo dopředu
do lesa. Franta byla již v plném varu. Zprava i zleva
hučela kanonáda, před námi rachot pušek a
kulometů. Sem tam pronikavá exploze miny
přehlušila všechen ten pekelný rámus. Zasahovaly
minomety poprvé ojediněle v této ofenzívě. I naše
děla zapojila se do této vřavy. Muniční vozy se brzy
začaly prázdnit. S koňmi nebylo možně se k pálícím
dělům přiblížit, proto skládána munice na kraji lesa
a do baterie musela být nošena. Obsluha byla plně
zaměstnána střílením, tak sehnáno všechno volné
mužstvo a hlavně důstojničtí sluhové k nošení
munice. Zprvu jsem byl ohromen, když jsem viděl,
že baterie je ostřelována čtyřmi ruskými děly. Brzy
jsem se však uklidnil, neboť salvy explodovaly vždy
dosti daleko za naší baterií, než aby mohly způsobit
někomu škodu. Přesto pohled na fontány písku a
hlíny vyhazované granáty byl ohromný,
neboť dosahovaly výšky naší kostelní věže.
Ten den byl střepinou zbloudivšího granátu zabit
jízdní dělostřelec Kučera z Lulče. Jiných ztrát
jsme neměli.

Dne 10. června večer rozkaz Stelungsweksel,
změna pozice. Ihned připraveno všechno
k odjezdu. Když se setmělo, vyjela baterie na cestu.
Na kraji lesa uvazovali dragouni koně ke stromům.
Ptali jsme se jich na jejich úkol, říkali, že jedou
vystřídat pěchotu před les a krýt ústup. Zanedlouho
potom bylo slyšet prudkou střelbu ze zákopů. To
dragouni již vystřídali pěchotu. I lehká polní děla
ještě pořád pálila. Na severovýchodě se objevila
velká záře. Hořelo tam. Celou noc jsme se nikde
nezastavili, až ráno asi o 6. hodině postavena děla
do palebného postavení. V 10 hodin vyjela na louku
naproti naší baterii kozácká baterie a jako na cvičišti
obloukem postavila se do palebného postavení a
ihned zahájila palbu na naše postavení. Naši ihned
palbu opětovali, a protože Rusové nebyli vůbec
kryti, museli vzít do zaječích. Brzy zahájen boj
všeobecný. Nic zvláštního se však nepřihodilo.

Kam...
VII. Nohejbalový turnaj
9.7.2005 v 9:00 hodin
V areálu za Sokolovnou bude od 9:00 do 9:45
registrace týmů. Od 10:00 se hraje. Startovné je
100,-Kč na hlavu a tým musí být tříčlenný. Srdečně
zvou basketbalisti.

Střelické muzeum informuje
Střelické muzeum opět připravuje na druhou

neděli v měsíci výstavu, která připomene 48 domů
naší obce, u nichž došlo v období let 1981 - 1900
ke stavebním změnám. V uvedeném období v naší
obci vzniklo 23 nových domů a při sčítání obyvatel
a domů v roce 1900 bylo uvedeno nejvyšší popisné
číslo domu 220. Další údaje, např. jména obyvatel
domů, se dozvíte na výstavě, která bude otevřena
druhou neděli v červenci, tj. 10. července 2005
od 14:30 hod. do 18:30 hodin ve výstavní síni
Střelického muzea. Srdečně zveme všechny
zájemce o historii naší obce.

Ing. Václav Dlapka

Významné osobnosti
Významné osobnosti Střelic, které jsou

pochovány na místním hřbitově. Jedná se
o Fanynku Tomkovou, o níž psal Petr Bezruč,
rod Kotrbů, Vladimíra Svitáčka. Plánek umístění
hrobů mohou návštěvníci hřbitova najít na nástěnce
umístěné vlevo od hlavního vchodu.

Z. Hloušková


